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Z á p i s  

z 29. jednání výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, konaného dne  

3. června 2024, od 15.00 hod., v sídle Královéhradeckého kraje, Pivovarské nám. 1245, 

v jednací místnosti Karla Čapka – N2.903  

Přítomni: dle prezenční listiny 

Omluveni: Ing. Mottl, doc. MUDr. Heger CSc., MUDr. Šidáková, MUDr. Veselý, MUDr. 

Vajcík 

 

Program jednání: 

  1.  Zahájení  

  2.  Schválení programu, volba ověřovatele zápisu, schválení hostů  

  3.  Žádosti o individuální dotace  

  4.  Žádost o změnu účelu schváleného investičního příspěvku příspěvkové organizace 

Sdružení ozdravoven a léčeben okresu Trutnov  

  5.  Informace k investicím ve zdravotnictví KHK (zásobník záměrů zdravotnictví KHK 

na roky 2021-2027)  

  6.  Informace ke stavu NIS v nemocnicích ZH KHK  

  7.  Různé  

  8.  Závěr  

 

 

K bodu 2 

Schválení programu, volba ověřovatele zápisu, schválení hostů  

Ing. Kracíková podala návrh na: 

I. Seznámila přítomné s navrženým programem 29. jednání výboru zdravotního, zeptala se 

přítomných členů výboru na další připomínky k navrženému programu. Dále navrhla 

předjednat bod 5) na začátku programu, hned za bodem 2) vzhledem k časovým 

možnostem Ing. Nýče. 

II.  Ověřovatelem zápisu, byl po odsouhlasení, navržen Ing. Jan Kříž 

III. Schválení přítomného hosta Ing. Václava Nýče, vedoucího Odboru investic Krajského 

úřadu Královéhradeckého kraje 

 

Hlasování: 

Pro  - 8               

Proti  - 0                                   

Zdržel se - 0              

 

USNESENÍ 30/117/2024/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. s c h v a l u j e  

  návrh programu 29. jednání výboru zdravotního Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje  

II.  s c h v a l u j e  

  ověřovatelem zápisu Ing. Jana Kříže  

III. s c h v a l u j e  

  přítomného hosta Ing. Václava Nýče, vedoucího Odboru investic Krajského úřadu 

Královéhradeckého kraje 
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K bodu 3 

Žádosti o individuální dotace  

S návrhy seznámila Ing. Kracíková 

V souladu se Zásadami pro poskytování dotací a darů z rozpočtu Královéhradeckého kraje 

předkládáme k projednání žádosti o poskytnutí dotací z rozpočtu Královéhradeckého kraje na 

individuální účel. Jedná se o projekty, které věcně spadají do oblasti zdravotnictví. 

V případě schválení poskytnutí dotací na individuální účel Zastupitelstvem Královéhradeckého 

kraje, budou finanční prostředky na podporu vybraných projektů uvolněny v rámci 2. změny 

rozpočtu kraje na rok 2024 (kapitola 48 dotační fond, odvětví individuální dotace). 

Zastupitelstvo bude tyto žádosti projednávat na svém zasedání dne 17.06.2024. 

1. Žadatel: Město Opočno 

Projekt: Změna užívání stavby objektu čp. 462 a 246 v Opočně, spojená se stavebními úpravami  

  a přístavbou bezbariérové rampy 

Účel:  Úhrada nákladů, zahrnujících změnu užívání části stavby objektu čp. 462 a čp. 246 a  

stavební úpravy spočívající ve vybudování nové ordinace se zázemím a přístavbě 

bezbariérové rampy.  

Celkové náklady projektu: 3 380 690,15 Kč  

Požadovaná výše dotace: 2 535 517,61,- Kč 

Vyjádření odboru zdravotnictví:  

Projekt je v souladu s Koncepcí zdravotnictví KHK a jejím rozvojovým bodem Posílení 

primárních služeb, zejména v oblasti praktického lékařství pro děti a dorost a praktického 

lékařství pro dospělé a posilování zdravého způsobu života. 

V případě, že bude podpora Zastupitelstvem udělena, bylo by určitě dobré zavázat Město 

Opočno alespoň 5letým obdobím pro poskytování zdravotní služby, a to hrazené z veřejného 

zdravotního pojištění, a především pro spádové obyvatele. 

Pro podporu tohoto typu projektů není v KHK vytvořen žádný dotační titul a těžko se hledají 

podmínky pro stanovení systémovosti. Po dohodě s radním MUDr. Z. Finkem proto navrhujeme 

udělení podpory ve výši cca 1,3mil. Kč tak, aby Město muselo prokázat svůj zájem na realizaci a 

potřebnosti projektu a do výstavby se více zapojilo vlastními zdroji. 

2. Žadatel: DIAMO, státní podnik 

Projekt: Finanční podpora činnosti Závodní báňské záchranné stanice Odolov, v rámci KHK  

  kraje 

Účel:  Podpora provozu ZBZS Odolov (výkon pohotovostní služby – zdravotnické výjezdy a  

spolupráce v rámci IZS, prezentace činnosti BZS v rámci KHK kraje, nehrazené převozy 

pro nemohoucí pacienty, školení první pomoci příslušníků VZS, první  

pomoc na sport. akcích) 

Celkové náklady projektu: 20 000 000,- Kč  

Požadovaná výše dotace:        500 000,- Kč původně – sníženo na 480 000,- Kč 

Vyjádření odboru zdravotnictví:  

Odbor zdravotnictví Královéhradeckého kraje (dále jen „Odbor ZD“) navrhuje žádosti 

NEVYHOVĚT. Z pohledu zákona o zdravotních službách má Báňská záchranná služba status 

zdravotnické dopravní služby (ZDS), nikoliv „záchranky“, jak by mohl název napovídat. O 

vyjádření jsme požádali ZZS KHK, která potvrzuje, že Báňská záchranná služba je jedním z 

poskytovatelů dopravních zdravotních služeb v našem kraji, se kterým spolupracuje. ZDS 

Báňské záchranné služby v Odolově byla v roce 2023 využita ZZS KHK celkem v 313 

případech, což je cca 9 % ze všech výzev předaných zdravotnickým dopravním službám. Ředitel 

ZZS KHK konstatuje, že ZDS Báňské záchranné služby (DIAMO) je významný partner ZZS 

KHK a pro potřeby ZZS KHK zasahuje téměř 1x denně. Tato služba je však hrazena z veřejného 

zdravotního pojištění. Jako účel dotace žadatel uvádí využití na podporu provozu ZBZS Odolov 

(výkon pohotovostní služby – zdravotnické výjezdy a spolupráce v rámci IZS, prezentace 
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činnosti BZS v rámci KHK kraje, nehrazené převozy pro nemohoucí pacienty, školení první 

pomoci příslušníků VZS, první pomoc na sport. akcích). Z pohledu oboru ZD se případné 

poskytnutí individuální dotace jeví jako nesystémové a nekoncepční, neboť o podporu by si 

mohla požádat kterákoliv ZDS, jejíž primární výnosy (příjmy) by měly být realizovány z 

veřejného zdravotního pojištění a další aktivity např. školení první pomoci, prezentaci činnosti 

BZS by měly být financovány zřizovatelem (DIAMO, státní podnik) popř. příjemcem služby 

(školení pro Vězeňskou službu). 

3. Žadatel: Město Stárkov 

Projekt: Stavební úpravy budovy občanské vybavenosti-lékařská ordinace a změna způsobu  

  užívání stavby garáže na kotelnu 

Účel:  Nově vznikne ordinace praktického lékaře, příjem pacientů – sesterna, čekárna a šatna.  

Nezbytnou součástí provozu a fungování lékařské ordinace je realizace projektu. 

Stavební úpravy a změna způsobu užívání stavby garáže na kotelnu, kde bude nově 

nainstalován kotel na spalovací pelety. Objekt  se nachází v centru obce a v současné 

době je řešen jako objekt se 2.NP a částečně zařízeným půdním prostorem, částečně 

podsklepený. Prostory budoucí lékařské ordinace se dříve využívaly jako restaurace. 

Stavební úpravy a změna užívání stavby garáže na kotelnu jsou na sebe závislé a ordinace 

bez nové kotelny nemůže fungovat 

Celkové náklady projektu: 5 334 743,42 Kč  

Požadovaná výše dotace:   2 000 000,00 Kč 

Vyjádření odboru zdravotnictví:  

K podané žádosti nelze bez dalších informací dát podporující stanovisko. Není zřejmé, kdo bude 

v budoucí ordinaci provozovat praxi, zda bude (má) uzavřeny smlouvy se zdravotními 

pojišťovnami, zda se jedná o registrujícího lékaře, který od někoho buď přebírá praxi anebo se 

jedná o nově vznikajícího poskytovatele? Na jak dlouho a za jakých podmínek bude prostor 

tomuto poskytovateli nabídnut? Má již k dispozici tohoto lékaře? 

Z předložených materiálů není možno dozvědět a určit dopad pro nemocné či registrované 

pacienty. 

Diskuse: 

• U žadatele s.p. DIAMO navrhla předsedkyně výboru Ing. Kracíková i po konzultaci MUDr. 

Maška s ředitelem ZZS KHK podpořit žádost o dotaci částkou 250 000,- Kč. 

• Členové výboru se dohodli, že projednání dotace pro Město Starkov bude ODLOŽENA a 

bude znovu projednána na příštím jednání výboru (2. září 2024),  z důvodu zjištění dalších 

podrobnějších informací, zejména konkrétní rozložení nákladů na jednotlivé položky 

rekonstrukce, zvláště ordinace. Dále zda kotelna je nutnou součástí ordinace a zda na tuto 

část rekonstrukce nelze čerpat prostředky z jiných krajských dotací.   

Diskutující: PhDr. Štěpán Ph.D., MUDr. Mašek, Ing. Kracíková, prof. MUDr. Čáp CSc. 

 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

Hlasování: 

Město Opočno   DIAMO, s.p.     Město Stárkov 

Pro  -    8    Pro -      8               nehlasováno 

Proti  -    0                  Proti  -      0                

Zdržel se - 0   Zdržel se -  0           

 

USNESENÍ 30/118/2024/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. d o p o r u č u j e  

  Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotace na individuální 

účel pro Město Opočno dle důvodové zprávy   
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II.  d o p o r u č u j e  

  Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotace na individuální 

účel pro DIAMO, státní podnik dle důvodové zprávy ve výši 250 000,- Kč.  

  

 

K bodu 4 

Žádost o změnu účelu schváleného investičního příspěvku příspěvkové organizace Sdružení 

ozdravoven a léčeben okresu Trutnov  

S návrhem seznámila Ing. Kracíková 

Zastupitelstvo Královéhradeckého kraje schválilo na žádost ředitelky příspěvkové organizace 

Sdružení ozdravoven a léčeben okresu Trutnov v letech 2019 – 2020 snížení závazného 

ukazatele – příspěvku na provoz. V souvislosti s výše uvedeným byla Zastupitelstvem KHK 

schválena změna charakteru poskytnutého neinvestičního příspěvku: 

a) V roce 2019 na příspěvek investiční ve výši 4 mil. Kč za účelem financování investičních 

potřeb příspěvkové organizace – pořízení nového nemocničního systému pro Rehabilitační 

ústav Hostinné.  

b) V roce 2020 na příspěvek investiční ve výši 9 mil. Kč za účelem financování investičních 

potřeb příspěvkové organizace – pořízení nového nemocničního systému pro Rehabilitační 

ústav Hostinné. 

V roce 2023 schválilo Zastupitelstvo Královéhradeckého kraje změnu účelu výše uvedených 

schválených investičních příspěvků ve výši 13 mil. Kč z akce „pořízení nového nemocničního 

systém pro Rehabilitační ústav Hostinné“ na pořízení stravovacího systému (400 tis. Kč vč. 

DPH), docházkového a plánovacího systému (450 tis. Kč vč. DPH), přístupového systému 

(3 000 tis. Kč vč. DPH), kamerového systému (500 tis. Kč vč. DPH), na vybavení příslušným 

hardware vč. software a na realizaci akce „Snížení energetické náročnosti komplexu 

Rehabilitačního ústavu Hostinné“ (1 350 tis. Kč vč. DPH).  

Dle předložené Žádosti ze dne 26. 04. 2024 žádá paní ředitelka o změnu účelu poskytnutého 

investičního příspěvku u akce „pořízení stravovacího systému“, na který bylo vyčleněno 400 tis. 

Kč vč. DPH. Vzhledem ke skutečnosti, že tato akce je již po realizaci a finanční prostředky 

nebyly zcela vyčerpány, žádá paní ředitelka o převod částky ve výši 274 tis. Kč na akci „pořízení 

docházkového a plánovacího systému“ (v případě přijetí usnesení bude na tuto akci alokováno 

724 tis. Kč). Celková odhadovaná částka pořízení tohoto systému by měla činit 724 tis. Kč. 

Výše uvedená odhadovaná cena se může lišit v návaznosti na výsledky výběrového řízení dle 

zákona o zadávání veřejných zakázek. 

Výše uvedené je v souladu se zákonem č. 129/2000 Sb., o krajích (krajská zřízení), a zákonem  

č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, obojí ve znění pozdějších 

předpisů a nemá přímý dopad do rozpočtu Královéhradeckého kraje.  

 

Bez diskuse: 

 

Návrh– hlasovat o předloženém návrhu usnesení  

 

Hlasování: 

Pro  - 7               

Proti  - 0                                  

Zdržel se - 1    

USNESENÍ 30/119/2024/VZ 

Výbor zdravotní Zastupitelstva Královéhradeckého kraje 

I. d o p o r u č u j e  

  schválit změnu účelu poskytnutého investičního příspěvku ve výši 724.000 Kč 

příspěvkové organizaci Sdružení ozdravoven a léčeben okresu Trutnov, Procházkova 

8181, 541 01 Trutnov, IČO 00195201 dle přílohy č. 1 důvodové zprávy  
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K bodu 5 – BYL PŘEDJEDNÁN PŘED BODEM 3) schváleného programu VZ 

Informace k investicím ve zdravotnictví KHK (zásobník záměrů zdravotnictví KHK na 

roky 2021-2027)  

Prezentace Ing. Nýč, doplnil Mgr. Halajčuk 

Ing. Nýč seznámil přítomné s přípravou jednotlivých investičních záměrů v oblasti zdravotnictví 

v programovém období 2021 – 2027.  

Ke každému prezentovanému investičnímu záměru uvedl, v jaké současné fázi se jednotlivé 

záměry nacházejí, zdroje financování, výše dotace, vlastní náklady, předpoklad zahájení stavby 

či průběh stavby, plánované dokončení investičního záměru. U některých záměrů byly uvedeny 

důvody vedoucí k prozatímnímu pozastavení stavby. 

Prezentované záměry se týkají převážně krajských nemocnic a příspěvkových organizací KHK 

tj. Zdravotnické záchranné služby KHK a organizace Sdružení ozdravoven a léčeben okresu 

Trutnov - Léčebny zrakových vad ve Dvoře Králové nad Labem. 

Ing. Nýč informoval dále o dalších menších investičních akcích, které probíhají v krajském 

zdravotnictví.  

Všem členům výboru byla před jednáním výboru zaslána elektronicky tabulka s přehledem 

a popisem jednotlivých investičních záměrů. 

Diskuse: Mgr. Halajčuk Ph.D., MUDr. Mašek, prof. MUDr. Čáp CSc., Ing. Kracíková 

 

Výbor zdravotní vzal předložené informace s prezentací na vědomí. 

 

 

K bodu 6 

Informace ke stavu NIS v nemocnicích ZH KHK  

Mgr Halajčuk  

Seznámil přítomné členy výboru se současným stavem Nemocničního informačního systému 

v krajských nemocnicích (NIS). 

Na začátku to byl jednotný projekt NIS pro všechny krajské nemocnice. Nakoupil se hardware a 

software, kdy software se po značných problémech nepodařilo implementovat a 

Královéhradecký kraj musel od smlouvy odstoupit. Dotace schválená na tento projekt nebyla 

použita a vrátila se.  

Mgr. Halajčuk prezentoval současný stav NIS v jednotlivých nemocnicích ZH KHK Současně 

používaná NIS, forma a doba pořízení, implementace, životnost, náklady na pořízení a provoz. 

Zdůvodnil i akutní potřeby nového systému.  

ON Trutnov - byla nejvíc ohrožena, zde se původní implementace NIS spouštěla a způsobila 

řadu problémů. 

• V prosinci 2022 spuštění nového NIS Akord od firmy Stapro. 

• Forma pořízení JŘBU. 

• Náklady na pořízení 4,2 mil. Kč bez DPH. 

ON Jičín - dobíhala smlouva na stávající systém na technickou podporu. 

• V prosinci 2023 spuštění nového NIS Medicalc4 od firmy Medicalc software. 

• Forma pořízení JŘBU. 

• Náklady na pořízení 11,9 mil. Kč bez DPH. 

 

ON Náchod 

• V provozu NIS Medea od firmy Stapro. 

• Pořízeny licence NIS Medicalc, náklady na pořízení 1,9 mil. Kč bez DPH. 

• Implementace interními zaměstnanci, probíhá pomaleji ale s ušetřením nákladů. 

• Částečné spuštění provozu nového NIS v roce 2024 (Jaroměř, Nové Město nad Metují). 
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MN Dvůr Králové nad Labem 

• Stávající NIS Akord vyhovuje potřebám nemocnice. 

Všechny nemocnice budou NIS upgradovat v rámci dotačních titulů v souvislosti s 

požadavky na elektronizaci zdravotnictví.  

• Částečné spuštění provozu NIS v roce 2024 v Jaroměři a Novém Městě nad Metují 

• Pro další rozvoj v nemocnicích ZH KHK budou maximálně využívány všechny dotační 

tituly. 

 

Elektronická komunikace v rámci KHK  

Historicky elektronická komunikace v rámci kraje prostřednictvím sítě provozované ZZS KHK 

• V prosinci 2023 přechod ke komunikační síti eMedocs, která je  provozována krajem 

Vysočina. 

• V současnosti pouze komunikace nemocnice <=> ZZS KHK (výjezdové zprávy). 

• Příprava projektu eMedocs 2.0 – úprava na afinitní doménu dle parametrů požadovaných  

Ministerstvem zdravotnictví. 

• Po realizaci projektu zvětšení rozsahu využívání elektronické komunikace nemocnic ZH 

KHK (v souladu s požadavky MZ). 

• Předpoklad spuštění plnohodnotné výměny ZD nejdříve v roce 2025. 

• Projekty v návaznosti na krajskou strategii eHealth. 

 

Diskuse:   

• Možnost propojení nemocnic, pokud každá nemocnice používá jiný systém. 

• Náklady na pořízení nových NIS v budoucnu. 

Diskutující: MUDr. Mašek, prof. MUDr. Čáp, Ing. Kracíková 

 

Výbor zdravotní vzal předložené informace s prezentací na vědomí. 

 

 

K bodu 7 

Různé  

Další návrhy témat k projednání nebyly vzneseny. 

 

 

K bodu 8 

Závěr  

Vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body programu a nebyly ani další příspěvky do 

diskuse, Ing. Kracíková poděkovala členům výboru a hostům za účast na 29. jednání výboru 

zdravotního. V 15:50 hod hodin bylo pak jednání výboru ukončeno.  

  

Příští jednání výboru zdravotního se koná 2. září 2024,  

Předsedkyně výboru pozvala členy výboru do Oblastní nemocnice Jičín, kde se bude zasedání 

konat, spojené s prohlídkou nového Pavilon A a představením studie připravovaného urgentního 

příjmu.  

 

 

 

 

Zapsala: Nováková Soňa    

……………………………………….. 

předseda výboru  

…………………………………………. 

ověřovatel zápisu 


